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Abstract (en)
In order to prepare an individual heating cost bill, there is attached to each heater a measuring instrument (1, 2) which determines from the
measured surface temperature of the heater an instantaneous heating power and determines the specific heating energy in the course of an
assessment period and adds them up in a counter. The individual counter contents can be read out by placing a reader (9) on each measuring unit
(1) that is present and assigned to a consumer. The read out counter contents are checked for accuracy and completeness at a central accounting
point, and used for billing heating costs. Checking eliminates defective measurements, so that reading out the counters is not to be done by an
authorised person but can be carried out by the consumer himself. <IMAGE>

Abstract (de)
Zur Erstellung einer individuellen Heizkostenabrechnung wird an jedem Heizkörper ein Messgerät (1, 2) angebracht, welches aus der erfassten
Oberflächentemperatur des Heizkörpers eine momentane Heizleistung und im Laufe einer Bemessungsperiode die bezogene Heizenergie erfasst
und in einem Zähler aufaddiert. Durch aufstecken eines Lesegerätes (9) auf jede vorhandene einem Verbraucher zugeordnete Messeinheit (1)
können die einzelnen Zählerstände ausgelesen werden. An einer zentralen Verrechnungsstelle werden die ausgelesenen Zählerstände auf die
Richtigkeit und Vollständigkeit überprüft und für die Heizkostenabrechnung benützt. Die Ueberprüfung schliesst Fehlmessungen aus, sodass das
Auslesen der Zähler nicht durch eine befugte Person vorzunehmen ist, sondern durch den Verbraucher selbst erfolgen kann. <IMAGE>
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